
 

 

Protokoll fört vid sammanträde med Norrmalms handikappråd onsdagen den 5 

december 2007 kl.14.00-16.00 i stadsdelsförvaltningens huvudkontor, Tulegatan 

13, sammanträdeslokalen Tule. 

  

 

 

Justeras 2007- 

 

 

Åke Åberg 

 

Justeras 2007- 

 

 

Teresa Melin 

 

Närvarande: 

 

Norrmalms handikappråd 

Åke Åberg, ordförande   SRF   

Ingrid Duke   RTP-S 

Teresa Melin   RMA 

Bodil Vaks-Lennmo   FHDBF 

Louise Lindström   DHR 

 

Tjänstemän 

Charlotta Johansson Enhetschef Norrmalms 

gruppbostäder 

Catarina Nilsson Områdesansvarig Norrmalm 

 Trafikkontoret 

 

Förhinder att deltaga hade anmälts av Ulla Elfving-Ekström. 

 

 

1. Godkännande av dagordning 

Den föreslagna dagordningen godkändes efter komplettering. 

 

2. Val av protokolljusterare 

Teresa Melin utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

 



3. Anmälan om protokolljustering 

Det anmäldes att protokollet från sammanträdet 2007-11-07 har justerats och 

sänts ut. 

 

4. Rapport från möte hos stadens funktionshinderombudsman gällande 

hedersrelaterat våld, projektledare: Kickis Åhré Älgamo, tfn 08/ 50825913 

Information lämnades av Ingrid. I Stockholms stad pågår för närvarande en 

kartläggning över inskränkningar som begränsar barns, ungdomars och kvinnors 

rörelsefrihet. Motivet till inskränkningarna har ofta en koppling till att hedern, 

ansiktet och ryktet skall bevaras och kontrolleras. Sådana inskränkningar strider 

mot FN:s konvention om de mänskliga rättigheterna och mot Barnkonventionen. 

 

Utredningen/projektet, som är knutet till Socialtjänstförvaltningen, behöver få 

direktkontakt med personer som har erfarenhet av eller konkreta exempel på 

kränkningar/våld som sker i hederns namn. Informationssökningen kommer att 

pågå till den 31 mars 2008. 

 

Rådet beslöt att vidarebefordra information om projektet till resursgruppen för 

kvinnofrid på Norrmalm. 

 

5. FN:s konvention om mänskliga rättigheter för personer med         

     funktionsnedsättning  

Ingrid informerade. I december 2006 antog FN en ny konvention om mänskliga 

rättigheter för personer med funktionsnedsättning. För Sveriges del pågår nu ett 

granskningsarbete av juridisk expertis, bl a arbetar man med nomenklaturen. 

Svenska lagar och regler skall ses över så att de stämmer med rättigheterna i 

konventionen. Enligt uppgift från departementet beräknas granskningen bli klar 

till sommaren 2008. Därefter kommer en remissrunda. Nästa steg: regeringen 

lägger fram en proposition i riksdagen. Efter utskottsbehandling avgörs 

propositionens öde vid en omröstning i riksdagen. Antages propositionen kan 

den efter ratificering komma att gälla från den 1 januari 2009.  

 

Rådet tackade för informationen och bad Ingrid att - om möjligt - lämna 

fortlöpande information. 

 

6. Norrmalms gruppbostäder – en lägesrapport 

Charlotta Johansson berättade om förändringar som skett och är på gång 

beträffande Norrmalms gruppbostäder. 

Charlotta berättade att man i mars i år startade en ny gruppbostad enligt LSS för 

äldre hyresgäster (Riddargården). Var och en har en egen fullvärdig lägenhet 

med kök och hygienutrymme men det finns också gemensamhetsutrymmen och 

tillgång till personal dygnet runt. 



I mars 2008 beräknas en ny gruppbostad vid Norra Bantorget vara klar för 

inflyttning. Där kommer det att finnas bostäder för sex personer. 

Under 2009 tillskapas ytterligare en gruppbostad vid Norra Bantorget med fem 

lägenheter. 

 

Staden planerar även för en gruppbostad i Sabbatsbergsområdet, som kommer 

att vara klar under 2010. 

 

Charlotta berättade att man i Norrmalms gruppbostäder arbetar intensivt med att 

införa det nya IT-stödet för utförardokumentation, ParaSoL. 

 

7. Stadens nya funktionshinderinspektörer  

Louise rapporterade från möte den 26 november med stadens nya 

funktionshinderinspektörer Lena Tengvall och Ann-Kristin Sandebjer. 

 

Funktionshinderinspektörernas uppgift är att granska de insatser som brukarna 

får enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS). Inspektörerna kommer att försöka ha ett 

brukarperspektiv. 

 

Rådet ser positivt på den nya inspektörsfunktionen och önskar till ett senare 

sammanträde inbjuda de bägge inspektörerna till en dialog. 

 

8. Planerade tillgänglighetsåtgärder på Norrmalm 

Catarina Nilsson redovisade för planerade åtgärder 2008. Bland annat kommer 

ett flertal övergångsställen, gångpassager och busshållplatser att byggas om. 

Man kommer även att fortsätta att byta ut gamla ränndalar till den nya 

skålformiga Ränndal Stockholm. 

 

Catarina tar gärna emot förslag på åtgärder för att förbättra tillgängligheten inom 

Norrmalm. 

 

Catarina påminde även om S:t Julianpriset 2007. Priset går till företag som gjort 

något särskilt bra för att öka tillgängligheten i sin lokal. Till och med den 31 

december kan tips lämnas på bra ställen. Tipsen lämnas via tipstelefon:  508 266 

99 eller via webben: www.stockholm.se/tillgänglig. 

 

9. Rådets sammanträdestider 2008 

De föreslagna tiderna fastställdes. 

 

10. Anmälan av inkommen handling 

 Vem tycker du ska vinna S:t Julianpriset 2007? 

Anmäldes. 

http://www.stockholm.se/tillg�nglig


 

11. Verksamhetsplan och budget 2008 

Sekreteraren informerade om att mbl-utgåvan kommer att sändas till rådets 

ledamöter direkt då den finns upptryckt. 

 

12.  Ny bok 

Louise informerade om en nyutgiven bok från De Handikappades Riksförbund: 

”DHR 80 år av rörelse”. 

 

13.  FN-dag 

Louise berättade att Förenta Nationerna (FN) har utsett den 3 december till 

Internationella dagen för funktionsnedsatta. 

 

14. Tid för nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum den 30 januari 2008 kl. 14.00-16.00. 

 

15. Avslutning 

Ordföranden avslutande sammanträdet och tackade de närvarande för ett gott 

samarbete under året och önskade en god jul och ett gott nytt år.  

 

 

Vid protokollet 

 

Sten Lagerberg 

Sekreterare i rådet 

 

 


